



May 29, 2009

### Latest News

#### Index

- | **32 freed in east China brick kiln slavery**
- | **China arrests most-wanted suspect in human trafficking cases**
- | **China starts a whirlwind of anti-trafficking efforts; MPS lists 50 trafficking suspects on its most-wanted lists**
- | **Child prostitution boss faces death**

#### 《反拐新闻文摘》目录

- | 警方在安徽“黑砖窑”解救 32 名智障劳工
- | 公安部通缉十大拐卖犯罪在逃人员：张维祝落网
- | 中国掀起“打拐旋风” 公安部通缉 50 名在逃人贩
- | 贵州习水嫖宿幼女案被提级公诉 主犯涉强迫卖淫

#### **32 freed in east China brick kiln slavery**

[http://www.chinadaily.com.cn/china/2009-05/22/content\\_7934209.htm](http://www.chinadaily.com.cn/china/2009-05/22/content_7934209.htm)

China Daily, 22 May 2009: HEFEI -- Police in east China's Anhui Province have arrested 10 suspects for allegedly beating and forcing 32 mentally-handicapped people working in brick kilns in slave-like conditions. Gao Jie, director of the Jieshou Public Security Bureau, said Friday that 80 police raided the kilns in Jeishou City on April 28 and freed the victims. Among the 10 suspects are brick kiln owner Zhang and nine of his foremen.

"All of them are mentally handicapped people aged between 25 and 45. Few of them can tell where they were from," said Gao. All of them are mentally handicapped people aged between 25 and 45. Few of them can tell where they were from. He said the police helped 19 of them find their homes, and the remaining 13 had been temporarily sheltered in a welfare house in Jieshou, waiting for the families to pick them up.

#### **China arrests most-wanted suspect in human trafficking cases**

<http://english.peopledaily.com.cn/90001/90776/90882/6664080.html>

People's Daily Online, May 22, 2009: One of China's most wanted criminals has been arrested after a national search on charges connected with human trafficking, the Ministry of

Public Security said here Friday. Zhang Weizhu, a 35-year-old woman born in southwest Yunnan Province, was allegedly involved in 10 cases of child trafficking in southern Guangdong Province, said a statement on the ministry's website. She was arrested in Zhuhai, Guangdong on Wednesday, the statement said. Nine suspects in the same cases were arrested between February and March in Jiangmen and police rescued 11 children kidnapped by them. Zhang was one of the top 10 most wanted suspects in human trafficking cases listed by the ministry on April 29. Two others were arrested earlier this month.

### **China starts a whirlwind of anti-trafficking efforts; MPS lists 50 trafficking suspects on its most-wanted lists**

[http://www.chinadaily.com.cn/zgzs/2009-05/20/content\\_7896436.htm](http://www.chinadaily.com.cn/zgzs/2009-05/20/content_7896436.htm)

China Daily Online, 20 May 2009: A whirlwind of anti-trafficking efforts has taken place in China and achievements have been made in various parts of China. The Ministry of Public Security (MPS) has selected 50 most-wanted trafficking suspects and will issue public warrants for their arrests on a gradually basis. The large-scale, high-level issuing of public warrants signifies the strength of the national anti-trafficking campaign. The MPS has set out the mandate for this national campaign: to solve a large number of trafficking cases in women and children, to crack a large number of trafficking gangs, to catch a large number of traffickers, to rescue a large number of trafficked children and women, to clean up a large number of key areas and venues which organise minors to carry out criminal activities, so as to reduce the increasing occurrence of trafficking in women and children.

According to Mr Zhang Xinfeng, Vice Minister of the MPS, the national campaign will focus on combating trafficking and abducting of children, organising and manipulating minors to carry out criminal activities and trafficking women into prostitution.

### **Child prostitution boss faces death**

[http://www.chinadaily.com.cn/china/2009-05/18/content\\_7785416.htm](http://www.chinadaily.com.cn/china/2009-05/18/content_7785416.htm)

China Daily, 18 May 2009: The suspected lynchpin behind a child rape scandal in Guizhou province is to face the death penalty after prosecutors decided to try her on charges of forced prostitution. Yuan Li, 37, also know as Yuan Ronghui, is alleged to have arranged for seven men to have sex with 11 teenage girls, some as young as 13, between October 2007 and July last year in Xishui county. She had previously faced charges of "sheltering and introducing prostitution", which carries a maximum punishment of five years in prison. But a spokesperson for the prosecution, which is now led by a high-level prosecutor from the nearby city of Zunyi, said she will stand trial accused of the more severe charge of "forced prostitution", which carries the death penalty or life imprisonment.

### **警方在安徽“黑砖窑”解救 32 名智障劳工**

[http://news.xinhuanet.com/legal/2009-05/22/content\\_11420670.htm](http://news.xinhuanet.com/legal/2009-05/22/content_11420670.htm)

新华网，2009年5月22日：安徽省警方22日说，上个月从该省界首市“黑砖窑”被解救的32名智障者中，已有19人被送回家乡。警方已逮捕窑主等10名犯罪嫌疑人，并仍在追捕其他涉案人员。界首市公安局局长高杰说，根据群众举报和暗访调查，80余名公安人员于4月28日突围两个窑场，从中解救出32名智障人员，并抓捕砖涉嫌疑殴打、奴役这些劳工的窑主和9名监工。

高杰说，这些智障人员年龄在25岁至45岁之间，极少有人能说出自己家在何处。目前已有19人被送回，还有13人暂时安置在界首市福利院，等待受害人亲属前来认领。

### 公安部通缉十大拐卖犯罪在逃人员：张维祝落网

[http://news.xinhuanet.com/legal/2009-05/22/content\\_11417019.htm](http://news.xinhuanet.com/legal/2009-05/22/content_11417019.htm)

新华网，2009年5月22日：据公安部网站消息，5月20日17时，广东省江门市公安机关抓获4月29日公安部A级通缉令公开通缉的在逃人员张维祝（女，苗族，35岁，云南省广南县人）。2009年2月12日至3月12日，广东省江门市公安机关破获拐卖儿童系列案件10起，抓获犯罪嫌疑人9名，解救出11名被拐儿童。案发后，犯罪嫌疑人张维祝畏罪潜逃，2009年4月29日被公安部发布A级通缉令公开通缉。

### 中国掀起“打拐旋风” 公安部通缉50名在逃人贩

[http://www.chinadaily.com.cn/zgzx/2009-05/20/content\\_7896436.htm](http://www.chinadaily.com.cn/zgzx/2009-05/20/content_7896436.htm)

中国日报网，2009年5月20日：一场“打拐旋风”迅速在全国刮起，各地战果频传。这次公安部共选择50名重大拐卖犯罪在逃人员，陆续发出A级通缉令公开通缉。大规模、高级别地通缉人贩子，可见此次打拐专项行动的力度之大。据了解，公安部为此次专项行动立下“军令状”：要侦破一大批拐卖儿童、妇女案件，打掉一大批拐卖犯罪团伙，抓获一大批人贩子，解救一大批被拐卖儿童、妇女，整治一大批组织未成年人进行违法犯罪活动的重点地区和场所，坚决把拐卖儿童、妇女犯罪多发高发的势头压下去。

公安部副部长张新枫介绍，在全国范围内，重点打击盗抢拐卖儿童犯罪活动、组织操纵未成年人进行违法犯罪活动、拐骗妇女强迫卖淫犯罪活动。

### 贵州习水嫖宿幼女案被提级公诉 主犯涉强迫卖淫

<http://www.sdnews.com.cn/news/2009/5/18/768358.html>

检察日报，2009年5月18日：贵州省已有最新进展。5月17日，遵义市检察院以被告人袁荣会涉嫌强迫卖淫罪，以被告人冯支洋、母明忠、陈村、冯勇、李守明、黄永亮、陈孟然涉嫌嫖宿幼女罪向遵义市中级人民法院提起公诉。此案原由习水县检察院以被告人袁荣会等8人涉嫌介绍、容留卖淫罪及嫖宿幼女罪，分别向习水县法院提起公诉。4月8日，习水县法院对此案不公开开庭审理。庭审中因案件证据和事实发生变化，习水县检察院于4月21日依法将全案撤回补充侦查。经公安机关补充侦查后，习水县检察院审查认为，袁荣会强迫幼女卖淫，已涉嫌强迫卖淫罪，情节特别严重，根据刑事诉讼法的规定，可能判处无期徒刑或死刑的案件应由中级法院管辖，故将全案报送遵义市检察院审查起诉。

\*\*\*\*\*

For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

UNIAP Regional news digest: [uniap.mekong@un.or.th](mailto:uniap.mekong@un.or.th)  
UNIAP Cambodia news digest: [info.uniap.kh@undp.org](mailto:info.uniap.kh@undp.org)  
UNIAP China news digest: [uniapchina@yahoo.cn](mailto:uniapchina@yahoo.cn)  
UNIAP Lao PDR news digest: [phimmasone.thongphataysack@undp.org](mailto:phimmasone.thongphataysack@undp.org)  
UNIAP Myanmar news digest: [ayhtut.uniapmm@undp.org](mailto:ayhtut.uniapmm@undp.org)  
UNIAP Thailand news digest: [uniap.thai@un.or.th](mailto:uniap.thai@un.or.th)  
UNIAP Vietnam news digest: [uniapvietnam@vnn.vn](mailto:uniapvietnam@vnn.vn)

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word 'Subscribe' in the subject line to [uniapchina@yahoo.cn](mailto:uniapchina@yahoo.cn). If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: <http://www.notip.org.cn>.

If you have any human trafficking news/advocacy/events that you would like to circulate via the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to the following:

**UNIAP China Office**

Address: 5-2-131 Tayuan Diplomatic Compound

No.1 Xindonglu, Chaoyang District

Beijing 100600, P.R. China

Tel: (+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671

Fax: (+ 86 10) 6420 3115

Email (general): [uniapchina@yahoo.cn](mailto:uniapchina@yahoo.cn)

Website: <http://www.notip.org.cn>, [www.no-trafficking.org](http://www.no-trafficking.org)

\* \* \* \* \*

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 [uniapchina@yahoo.cn](mailto:uniapchina@yahoo.cn)，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室的网址 <http://www.notip.org.cn>。

如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家交流，请与我们联系。联系方式如下：

**UNIAP 中国办公室**

地址：中国北京朝阳区新东路 1 号、塔园外交公寓 5-2-131

邮编：100600

电话：(+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671

传真：(+ 86 10) 6420 3115

电子邮件 (办公室)： [uniapchina@yahoo.cn](mailto:uniapchina@yahoo.cn)

项目网页： <http://www.notip.org.cn>, [www.no-trafficking.org](http://www.no-trafficking.org)